
Drzewiarze proszą Minister Rozwoju o pomoc

Dodano: 31.03.2020

Od połowy marca drzewiarze zwracają się z prośbami o zmianę zasad sprzedaży drewna, które w
obliczu sygnałów o możliwości załamania produkcji w zakładach drzewnych, ułatwiłyby współpracę i
umożliwiły bez konsekwencji na rezygnację z zakupów drewna.

 

 

Treść pisma skierowanego do minister Jadwigi Emilewicz publikujemy poniżej:

 

Poznań, dn. 25.03.2020r. 

 

Znak: IG/……./03/2020

 

Szanowna Pani
 Jadwiga Emilewicz
 Minister Rozwoju

 

W naszym piśmie  z  dnia  13.  marca  br.  (pismo  oraz  odp.  Lasów Państwowych  w załączniku),



zwracaliśmy się do Dyrektora Generalnego LP Andrzeja Koniecznego z naszymi prośbami, w sprawie
ułatwienia wzajemnej współpracy, w obliczu pierwszych sygnałów załamania produkcji w zakładach
drzewnych, a co za tym idzie braku możliwości realizowania umów podpisanych na początku roku.

 

Dyrekcja Generalna niemal w całości odrzuciła nasze postulaty, twierdząc, że jest za wcześnie aby
już dziś decydować o zmianach. W dniu wczorajszym Rzecznik LP Krzysztof Trębski w odpowiedzi na
artykuł w Pulsie Biznesu stwierdził, że LP realizują w pełni umowy, przedsiębiorcy kupują drewno, a
harmonogramy dostaw można modyfikować.

 

Jest to zaprzeczenie tego co obecnie dzieje się na rynku drzewnym. Wiele zakładów już stanęło z
produkcją  np.  Stelmet,  Meble  Forte.  Prawie  wszystkie  zakłady  ograniczają  produkcję  swoich
wyrobów, magazyny są, lub też za chwilę będą pełne.
Pani Minister,

 

W imieniu Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego, Polskiego Komitetu Narodowego EPAL,
Stowarzyszenia Przemysłu Tartacznego, prosimy o interwencję w LP w sprawie wydłużenia terminów
płatności  powyżej  trzydziestu  dni,  maksymalnie  do  dziewięćdziesięciu,  bez  naliczania  karnych
odsetek. Dyrekcja Generalna w swoim piśmie oraz zarządzeniu z dnia 19 marca 2020 roku zgadza się
na  wydłużenie  terminów  płatności,  ale  będzie  naliczać  odsetki  za  płatność,  która  zostanie
zrealizowania  powyżej  terminu  trzydziestodniowego.  Jest  absolutnie  niedopuszczalnym  aby  w
obecnej sytuacji dodatkowo karać firmy.

 

Przed wielkim problemem stanęły firmy, które do tej pory kupowały drewno na zasadach przedpłaty.
Jeżeli firma wystąpi o termin płatności, będzie zmuszona do wprowadzenia gwarancji bankowych, co
może zakończyć się całkowitym odstąpieniem od realizowania umowy. Proponujemy wprowadzenie
dla tych firm maksymalnego, sześćdziesięciodniowego terminu płatności bez koniecznych gwarancji
bankowych.

 

Lasy Państwowe jako zabezpieczenie należności żądają np. wspomnianych gwarancji bankowych,
które opiewają bardzo często na miliony złotych. W obecnych realiach nie ma możliwości, aby przy
wydłużonym terminie płatności (oprócz grożących kar) dodatkowo żądać zwiększonych gwarancji
bankowych. To zamrożenie gotówki, która dziś jest tak bardzo potrzebna na bieżącą działalność, jak
choćby wypłaty dla pracowników naszych zakładów.

 

Kolejną sprawą, którą należy wyjaśnić jest naliczanie kar umownych w wysokości 10% za rezygnację
z zakupu części  surowca lub za nie realizowanie harmonogramu odbiorów drewna.  Jak zostało
wspomniane wyżej, firmy zatrzymują lub ograniczają produkcję. W swoich pismach do Nadleśnictw
informowali o braku możliwości odbioru drewna. Występują przypadki, że Nadleśnictwo wystawia
karę 40, 70 lub 100 EUR za kilkudniowe opóźnienie w zapłacie faktury, a są przedsiębiorstwa, które
mają kilkadziesiąt czy też kilkaset faktur, co dodatkowo i tak komplikuje trudną sytuację finansową
danego przedsiębiorcy.



 

Według Lasów Państwowych nie ma mowy o wystąpieniu siły wyższej, co - zgodnie z zapisami w
umowach - umożliwiałoby rezygnację z całości lub części przedmiotu umowy, bez naliczania kar
umownych przez Nadleśnictwa. Byłaby to przynajmniej pewna forma pomocy przedsiębiorstwom
drzewnym. To co obecnie dzieje się na rynku drzewnym jest prawdziwym tsunami i z pewnością
część firm tego nie przetrzyma.
Pani Minister,

 

Wobec powyższego oraz biorąc pod uwagę wszystkie aspekty gospodarcze i finansowe prowadzenia
działalności  gospodarczej  w tak trudnych czasach, liczymy na współpracę oraz znaczący wpływ
Ministerstwa  Rozwoju  na  osiągnięcie  satysfakcjonujących  i  dających  możliwość  przetrwania  i
dalszego rozwoju przemysłu w miejmy nadzieję niedalekiej przyszłości.

 

Z poważaniem:

Marek Kubiak – Prezydent PIGPD
Roman Malicki – Prezes PKN EPAL
Longin Graczkowski – Prezes SPT

 

 

 

Więcej informacji dotyczących wpływu koronawirusa na branżę leśną znajdziesz w serwisie
specjalnym - klikając w poniższy link:

KORONAWIRUS W LESIE - SERWIS SPECJALNY

http://firmylesne.pl/lista/informacje/pokaz/koronawirus_w_lesie_-_serwis_specjalny,4341

 

 

 

 

 

Komentarze (0)

Nie dodano jeszcze żadnego komentarza.
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